
លក្ខខណ្ឌយោងនៃការស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោមតាមសមិទ្ធកម្មបរិស្ថាន និងសង្គមរបស់ IFC ពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្តល់កម្ចីដល់គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុចំនួនប្រាំមួយនៅកម្ពុជា (អេស៊ីលីដា អម្រឹត ធនាគារ ហត្ថា ប្រាសាក់ អិលអូអិលស៊ី និងស្ថាបនា)

គម្រោង IFC លេខ ២១៨៥៦ ២៧៨២៧ ៣១៤៦៧ ៣៤៧៤៨ ៣៨៦០៩ ៣៩១៦៧ ៤១២៩៤ ៤២៤៨០ ៤៤២១១ ៤៤២៣១ ៤៤៧៤២ ៤៤៨៨២ ៤៥៥៣៥

អំពីស៊ីអេអូ

ការិយាល័យភាពអនុលោម ទីប្រឹក្សា ដោះស្រាយវិវាទ (ស៊ីអេអូ) គឺជាយន្តការគណនេយ្យភាពឯករាជ្យរបស់សាជីវកម្មហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ (IFC) និង ទីភ្នាក់ងារធានាការវិនិយោគពហុភាគី (MIGA) ដែលជាសមាជិកក្រុមធនាគារពិភពលោក។ យើងធ្វើការសម្របសម្រួលដោះស្រាយបណ្តឹងពីប្រជាពលរដ្ឋ ដែលរងផលប៉ះពាល់ពីគម្រោងរបស់ IFC និង MIGA ដោយយុត្តិធម៌ ឥតលម្អៀង និងប្រកបដោយភាពស្ថាបនា លើកកម្ពស់លទ្ធផលផ្នែកបរិស្ថាន និងសង្គមនៃគម្រោងទាំងនោះ និងបង្កើនគណនេយ្យភាពសាធារណៈ និង ការរៀនសូត្រនៅ IFC និង MIGA។

ស៊ីអេអូ គឺជាការិយាល័យឯករាជ្យ ដែលរាយការណ៍ទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សានាយកប្រតិបត្តិការរបស់ IFC និង MIGA ដោយផ្ទាល់។ សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមមើល៖ www.cao-ombudsman.org។

អំពីមុខងារភាពអនុលោម

មុខងារភាពអនុលោមរបស់ស៊ីអេអូ ត្រួតពិនិត្យឡើងវិញលើភាពអនុលោមរបស់ IFC និង MIGA ចំពោះគោលនយោបាយបរិស្ថាន និងសង្គម វាយតម្លៃលើគ្រោះថ្នាក់ដែលពាក់ព័ន្ធ និងផ្តល់អនុសាសន៍អំពីវិធានការដោះស្រាយដែលសមស្រប។

មុខងារអនុលោមភាពរបស់ស៊ីអេអូអនុវត្តតាមអភិក្រមបីជំហាន៖

ការវាយតម្លៃ

ត្រួតពិនិត្យជាបឋម ដើម្បីកំណត់ថា តើពាក្យបណ្តឹង ឬសំណើផ្ទៃក្នុង ចាំបាច់ត្រូវធ្វើការស៊ើបអង្កេតអនុលោមដែរឬទេ។

ការស៊ើបអង្កេត

ការកំណត់ជាប្រព័ន្ធ និងប្រកបដោយភាព អព្យាក្រឹត្យ ថាតើ IFC/MIGA បាន អនុលោមតាមគោលនយោបាយបរិស្ថាន និងសង្គមរបស់ខ្លួនដែរឬទេ និងថាតើមាន គ្រោះថ្នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងបដិលោមភាពណា មួយដែរឬទេ។

ការពិនិត្យតាមដាន

ការផ្ទៀងផ្ទាត់អំពីការអនុវត្តវិធានការ គ្រប់គ្រង ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង ឆ្លើយតបនឹងរបកគំហើញ និងអនុសាសន៍ ពីការស៊ើបអង្កេតអំពីភាពអនុលោម ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

បរិបទ និងការវិនិយោគ

ការដំពាក់បំណុលច្រើនពេក នៅក្នុងចំណោមប្រជាជនក្រីក្រ និងងាយរងគ្រោះនៅកម្ពុជា គឺជាកង្វល់អន្តរជាតិ ដែលកំពុងកើនឡើង ដែលលើកឡើងដោយធនាគារពិភពលោក IFC និងទីភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិជាច្រើន ទៀត¹ រួមជាមួយក្របខណ្ឌការពារអ្នកប្រើប្រាស់ដែលមានភាពទន់ខ្សោយ ស្ថានភាពនេះមានផលអវិជ្ជមានដល់ សង្គម ដែលប៉ះពាល់ដល់កម្រិតជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនកម្ពុជាជាច្រើននាក់។²

ក្រុមធនាគារពិភពលោកបានផ្តល់ការគាំទ្រយ៉ាងទូលំទូលាយដល់វិស័យហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា តាមរយៈជំនួយបច្ចេកទេស និងការវិនិយោគផ្ទាល់ ជាពិសេសចំពោះការផ្តល់មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងការអភិវឌ្ឍន៍ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធហិរញ្ញវត្ថុ។ IFC បានធ្វើការវិនិយោគជាច្រើននៅក្នុងគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុជាច្រើន។ ពាក់ព័ន្ធសំណុំរឿងនេះ IFC មានការ វិនិយោគផ្ទាល់នៅអេស៊ីលីដា, អម្រឹត និង ធនាគារ ហត្តា ព្រមទាំងការផ្តល់កម្ចីហិរញ្ញវត្ថុដោយប្រយោលដល់ ប្រាសាក់, អិលអូលអិលស៊ី និងស្ថាបនា តាមរយៈការវិនិយោគនៅក្នុងឥណទានពង្រឹងមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ (MEF), មូលនិធិគំនិតផ្តួចផ្តើមមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីបំណុលអាស៊ី (MIFA), ក្រុមហ៊ុន North Haven Thai (ក្រុមហ៊ុន មូលធនឯកជន) និង Advans S.A. (ក្រុមហ៊ុនមេរបស់អម្រឹត)។ ជារួម សំណុំរឿងនេះជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងគម្រោង របស់ IFC ចំនួន ១៣ គម្រោង ដែលគាំទ្រកម្មវិធីផ្តល់ដល់សហគ្រាសធុនមីក្រូ ធុនតូច និងមធ្យម (MSME) ដែល

¹ ប្រភពនានានៅក្នុងតួសេចក្តីនៃរបាយការណ៍។ សូមមើលផ្ទាំងទំព័រទី ២៧ ដល់ ៣៤។
² របាយការណ៍របស់អគ្គលេខាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សាសិទ្ធិមនុស្ស របាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំរបស់ OHCHR តួនាទី និងសមិទ្ធផល របស់ការិយាល័យឧត្តមស្នងការអង្គការសហប្រជាជាតិទទួលបន្ទុកសិទ្ធិមនុស្សក្នុងការជួយរដ្ឋាភិបាល និងប្រជាជនកម្ពុជាក្នុងការលើកកម្ពស់ និងការពារ សិទ្ធិមនុស្ស។ ថ្ងៃទី ១៧ ខែសីហា ឆ្នាំ ២០២២, A/HRC/51/63, កថាខណ្ឌ ៤២។ របាយការណ៍របស់អគ្គលេខាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិ ជូនក្រុម ប្រឹក្សាសិទ្ធិមនុស្ស តួនាទី និងសមិទ្ធផលរបស់ការិយាល័យឧត្តមស្នងការអង្គការសហប្រជាជាតិទទួលបន្ទុកសិទ្ធិមនុស្ស ក្នុងការជួយរដ្ឋាភិបាល និងប្រជា ជនកម្ពុជា ក្នុងការលើកកម្ពស់ និងការពារសិទ្ធិមនុស្ស ថ្ងៃទី១៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២១, A /HRC/48/49 កថាខណ្ឌ ៤០។ របាយការណ៍អ្នកជំនាញឯករាជ្យ របស់អង្គការសហប្រជាជាតិស្តីពីបំណុលឯកជន និងសិទ្ធិមនុស្ស របាយការណ៍របស់អ្នកជំនាញឯករាជ្យស្តីពីផលប៉ះពាល់នៃបំណុលបរទេស និងកាតព្វកិច្ច ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀតរបស់រដ្ឋស្តីពីការទទួលបានសិទ្ធិពេញលេញនៃសិទ្ធិមនុស្ស ជាពិសេសសិទ្ធិសេដ្ឋកិច្ច សង្គម និងវប្បធម៌ (ឆ្នាំ ២០២០)។ A/HRC/43/45 នៅ ទំព័រ ១ និងកថាខណ្ឌ ៣២-៣៤។ គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ សេចក្តីសន្និដ្ឋានបញ្ជប់លើរបាយការណ៍រួម លើកទីពីរបស់កម្ពុជា ថ្ងៃទី ២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ ២០២៣ E/C.12/KHM/CO/2 កថាខណ្ឌ ៣៨ និង ៣៩(ខ)។

លក្ខខណ្ឌយោង

របាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម៖ អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា ០៤, ប្រទេសកម្ពុជា

មានភាពសកម្ម នៅពេលដែលពាក្យបណ្តឹងនេះត្រូវបានដាក់ជូនស៊ីអេសអូ និងដែលភ្ជាប់ទំនាក់ទំនង IFC និង គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុទាំងប្រាំមួយនេះ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

ពាក្យបណ្តឹង

នៅខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២ ស៊ីអេសអូបានទទួលពាក្យបណ្តឹង ទាក់ទងនឹងការអនុវត្តក្នុងការផ្តល់កម្ចី និងការប្រមូល ប្រាក់របស់អេស៊ីលីដា អម្រឹត ធនាគារ ហត្ថា អិលអូអិលស៊ី ប្រាសាក់ និង ធនាគារ ស្ថាបនា នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ដើមបណ្តឹងចោទប្រកាន់ថា IFC បានបរាជ័យម្តងហើយម្តងទៀតក្នុងការអនុវត្តការត្រួតពិនិត្យយ៉ាងប្រុងប្រយ័ត្ន ផ្នែកបរិស្ថាន និងសង្គម (E&S) និងការត្រួតពិនិត្យអតិថិជនរបស់ខ្លួន ដែលជាអ្នកផ្តល់សេវាមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ឱ្យបាន គ្រប់គ្រាន់។ ពួកគេចោទប្រកាន់ថា ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន និងសង្គម (ESMS) របស់អតិថិជន “មានភាពមិន គ្រប់គ្រាន់យ៉ាងច្បាស់ ក្នុងការដោះស្រាយការអនុវត្តកម្ចីដីយោឃោ និងមានការបោកប្រាស់ ការផ្តល់កម្ចីដោយ គ្មានទំនួលខុសត្រូវ [...] និងការបង្ខិតបង្ខំ និងការគំរាមកំហែងពីមន្ត្រីតំណាង” ដែលជាការអនុវត្តទូទៅនៅ ប្រទេសកម្ពុជា។

ជាពិសេស ដើមបណ្តឹងចោទប្រកាន់ថា ពួកគេបានបាត់បង់ដីធ្លី និងមុខរបរចិញ្ចឹមជីវិតរបស់ពួកគេ ដោយសារអ្នក ផ្តល់កម្ចីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុតែងតែស្នើសុំឱ្យពួកគេដាក់ដីធ្លីរបស់ពួកគេជាវត្ថុបញ្ចាំ ដើម្បីទទួលបានការអនុម័តលើកម្ចី រួមទាំងដីសហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិចផងដែរ បន្ទាប់មក បង្ខំឱ្យពួកគេលក់ដីធ្លីមុនពេលកំណត់ ដើម្បីប្រមូល ប្រាក់។ លើសពីនេះទៀត ដើម្បីសងបំណុលដែលកើនឡើង ពួកគេក៏បានលក់ប្រភពចំណូលដទៃទៀត ដូចជា ឧបករណ៍នានា កាត់បន្ថយការទទួលបានអាហារ បញ្ឈប់កូនពីសាលារៀន និងត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើចំណាកស្រុក ដើម្បីទៅធ្វើការ។ ដើមបណ្តឹងបញ្ជាក់ថា IFC បានដឹងអំពីព័ត៌មានដែលមានជាសាធារណៈ ទាក់ទងនឹងគ្រោះថ្នាក់ ដល់សង្គមយ៉ាងទូលំទូលាយ និងការការពារអ្នកប្រើប្រាស់មិនបានគ្រប់គ្រាន់ នៅក្នុងវិស័យមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុរបស់ កម្ពុជា ប៉ុន្តែបានបន្តអនុម័តការផ្តល់ហិរញ្ញប្បទានបន្ថែមទៀតនៅក្នុងវិស័យនេះ ដោយពុំមានលក្ខខណ្ឌតម្រូវ បន្ថែមនោះទេ។ ពួកគេផ្តល់ទង្វើករណីថា IFC មិនបានត្រួតពិនិត្យឱ្យបានត្រឹមត្រូវលើសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ អតិថិជនមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួននោះទេ ដោយផ្អែកលើហេតុផលថា អ្នកផ្តល់កម្ចីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុមិនត្រូវបានតម្រូវ ឱ្យត្រួតពិនិត្យសកម្មភាពផ្តល់កម្ចីរបស់ពួកគេ សម្រាប់ហានិភ័យ E&S នោះទេ និងបណ្តាលឱ្យមានគ្រោះថ្នាក់ ដល់អ្នកខ្លី។ ពួកគេចាត់ទុកថា ចំណុចនេះមានសារសំខាន់ជាពិសេស ដោយសារអ្នកខ្លីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទំនងជា ផ្នែកមួយនៃប្រជាជនដែលងាយរងគ្រោះ ដូច្នេះហើយ ទាមទារឱ្យមានការការពារ និងការត្រួតពិនិត្យបន្ថែមទៀត ដើម្បីធានាថាគម្រោង IFC ពុំមានផលប៉ះពាល់ដែលបង្កគ្រោះថ្នាក់ដល់សង្គម។

ដើមបណ្តឹងក៏បានបង្ហាញអំពីភាពភ័យខ្លាចការសងសឹង ចំពោះការនិយាយប្រឆាំងនឹងឧស្សាហកម្មមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ផងដែរ និងបានស្នើសុំឱ្យស៊ីអេសអូរក្សាអត្តសញ្ញាណរបស់ពួកគេជាការសម្ងាត់។

លក្ខខណ្ឌយោង

របាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម៖ អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា ០៤, ប្រទេសកម្ពុជា

លក្ខខណ្ឌយោងនៃការស៊ើបអង្កេត^៣

នៅក្នុងសំណុំរឿងបច្ចុប្បន្ន ប្រសិនបើដំណើរការវាយតម្លៃរបស់ស៊ីអេសអូ នាំឱ្យមានការសម្រេចចិត្តធ្វើការស៊ើបអង្កេតនោះ របាយការណ៍វាយតម្លៃរបស់ស៊ីអេសអូ រួមបញ្ចូលលក្ខខណ្ឌយោងសម្រាប់ការស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោម ដូចបានគូសបញ្ជាក់នៅខាងក្រោម៖

- ក. វត្ថុបំណង និងវិសាលភាពនៃការស៊ើបអង្កេត
- ខ. ដែនកំណត់ណាមួយលើវិសាលភាពនៃការស៊ើបអង្កេត ដែលអាចមានភាពសមស្រប ដោយពិចារណាលើបញ្ហាផ្សេងទៀត ដែលបានចិទនៅដំណាក់កាលវាយតម្លៃ វត្តមាននៃនីតិវិធីតុលាការក្នុងពេលតែមួយឬការចាកចេញរបស់ IFC/MIGA
- គ. អភិក្រម និងវិធីសាស្ត្រនៃការស៊ើបអង្កេត និងលក្ខណៈសម្បត្តិទីប្រឹក្សាជាក់លាក់ និង
- ឃ. កាលវិភាគសម្រាប់កិច្ចការស៊ើបអង្កេត ពេលវេលា និងលក្ខខណ្ឌតម្រូវក្នុងការរាយការណ៍។ កាលវិភាគនេះនឹងរួមបញ្ចូលកំណត់សម្រាប់ការផ្តល់ព័ត៌មានដោយ IFC/MIGA ដើម្បីជូនដំណឹងអំពីដំណើរការស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោម។^៤

វត្ថុបំណង និងវិសាលភាពនៃការស៊ើបអង្កេត

ដូចមានចែងនៅក្នុងរបាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងពាក្យបណ្តឹង ស៊ីអេសអូនឹងធ្វើការស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោមនៃការវិនិយោគរបស់ IFC នៅអេស៊ីលីដា, អម្រឹត, ធនាគារ ហត្តា, Advans, North Haven Thai, MEF និង MIFA និងការវិនិយោគដោយប្រយោលនៅប្រាសាក់ អិលអូអិលស៊ី និងស្ថាបនា តាមរយៈ MEF និង MIFA។ ការស៊ើបអង្កេតនឹងកំណត់ថាតើ IFC បានអនុលោមតាមគោលនយោបាយ E&S របស់ខ្លួន ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការវិនិយោគដែរឬទេ និងថាតើមានគ្រោះថ្នាក់ ដែលទាក់ទងនឹងភាពបដិលោមរបស់ IFC ដែរឬទេ។ នៅក្នុងការកំណត់ថាតើ IFC បានអនុលោមតាមគោលនយោបាយ E&S របស់ខ្លួនដែរឬទេនោះ ស៊ីអេសអូនឹងរួមបញ្ចូល ប្រសិនបើសមស្រប ការវាយតម្លៃថាតើ IFC បានបង្វែរទិសដោយយ៉ាងសំខាន់ ពីការណែនាំ និងនីតិវិធីដែលពាក់ព័ន្ធដែរឬទេ។

ពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហាដែលបានលើកឡើងនៅក្នុងពាក្យបណ្តឹង វត្ថុបំណងនៃការស៊ើបអង្កេតនឹងកំណត់៖

- ១ ថាតើ IFC បានអនុលោមតាមគោលនយោបាយ E&S របស់ខ្លួនដែរឬទេ ដែលរួមមាន៖
 - ក. ថាតើ IFC បានធ្វើការត្រួតពិនិត្យ E&S មុនពេលវិនិយោគ លើការវិនិយោគរបស់ខ្លួននៅអេស៊ីលីដា, អម្រឹត, ធនាគារ ហត្តា, Advans, North Haven Thai, MEF និង MIFA ដូចបានតម្រូវដោយគោលនយោបាយនិរន្តរភាព ដែលសមស្របនឹងហានិភ័យ និងផលប៉ះពាល់នៃការវិនិយោគទាំងនេះលើអ្នកខ្ចី MSME ដែរឬទេ (អតិថិជនបន្តនៅក្នុងការវិនិយោគទាំងនេះ) និង

^៣ អនុវត្តតាមកថាខណ្ឌទី ១១៩ នៃគោលនយោបាយស៊ីអេសអូ ស៊ីអេសអូបានប្រឹក្សាយោលជាមួយ IFC ក្នុងការរៀបចំ TOR ទាំងនេះ.

^៤ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី១១៨.

លក្ខខណ្ឌយោង

របាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម៖ អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា ០៤, ប្រទេសកម្ពុជា

ខ. ថាតើ IFC បានដាក់ចេញនូវបញ្ញត្តិនៃកិច្ចសន្យា ដែលតម្រូវឱ្យអតិថិជនរបស់ខ្លួន ដែលមាន ឈ្មោះខាងលើ បំពេញតាមច្បាប់ជាតិកម្ពុជា បញ្ជីផ្តាច់ចេញរបស់ IFC និងស្តង់ដារសមិទ្ធកម្មរបស់ IFC ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការវិនិយោគនីមួយៗ ទាក់ទងនឹងហានិភ័យ និងផលប៉ះពាល់លើអ្នកខ្ចី MSME ដែរឬទេ និង

គ. ថាតើ IFC បានត្រួតពិនិត្យការវិនិយោគរបស់ខ្លួននៅអេស៊ីលីដា, អម្រឹត, ធនាគារ ហត្ថា, Advans, North Haven Thai, MEF និង MIFA ដើម្បីធានាថា ពួកគេអនុលោមតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវនៃគោល នយោបាយនិរន្តរភាព ស្តង់ដារសមិទ្ធកម្ម បញ្ជីផ្តាច់ចេញរបស់ IFC និងច្បាប់ជាតិដែលពាក់ព័ន្ធ ចំពោះការវិនិយោគនីមួយៗ ទាក់ទងនឹងហានិភ័យ និងផលប៉ះពាល់លើអ្នកខ្ចី MSME ដែរឬទេ។

២ ថាតើគ្រោះថ្នាក់ និងគ្រោះថ្នាក់ដែលអាចកើតឡើង ដែលបានលើកឡើងដោយដើមបណ្តឹង មានទំនាក់ ទំនងនឹងភាពបដិលោមរបស់ IFC ដែរឬទេ។⁵

ដោយពិចារណាលើរបកគំហើញ ទាក់ទងនឹងគ្រោះថ្នាក់ និងថាមានគ្រោះថ្នាក់ណាមួយ ទាក់ទងនឹងភាព បដិលោមរបស់ IFC ដែរឬទេនោះ ស៊ីអេអូនឹងវាយតម្លៃលើការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ និងការត្រួតពិនិត្យរបស់ IFC លើលក្ខខណ្ឌតម្រូវ E&S របស់ខ្លួន ស្របតាមគោលនយោបាយនិរន្តរភាព និងគោលនយោបាយសិទ្ធិទទួលបាន ព័ត៌មាន។ ស៊ីអេអូនឹងពិចារណាលើសមិទ្ធកម្ម E&S របស់គម្រោង រួមទាំងទំនាក់ទំនងនឹងការអនុវត្តស្តង់ដារ សមិទ្ធកម្មទី១ (ការវាយតម្លៃ និងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងសង្គម) ស្តង់ដារសមិទ្ធកម្ម ទី៧ (ជនជាតិដើមភាគតិច) និងបញ្ជីផ្តាច់ចេញ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហាដែលបានលើកឡើងនៅក្នុងពាក្យបណ្តឹង។

អភិក្រមនៃវិធីសាស្ត្រ

ស៊ីអេអូនឹងផ្អែកការស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោមលើបទសម្ភាសន៍ សេចក្តីថ្លែងការណ៍ របាយការណ៍ ការឆ្លើយឆ្លង ការសង្កេតមើលសកម្មភាព និងលក្ខខណ្ឌរបស់ស៊ីអេអូ និងប្រភពដទៃទៀត ដែលស៊ីអេអូយល់ថាពាក់ព័ន្ធ។⁶

ដំណើរការស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោម និងរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតអំពីភាពអនុលោម នឹងរួមបញ្ចូល៖

- ក. របកគំហើញនៃការស៊ើបអង្កេត ទាក់ទងនឹងភាពអនុលោម ភាពបដិលោម និងគ្រោះថ្នាក់ណាមួយដែល ពាក់ព័ន្ធ
- ខ. បរិបទ ភស្តុតាង និងការលើកហេតុផល ដើម្បីគាំទ្រដល់របកគំហើញ និងសេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់ស៊ីអេអូ ទាក់ទងនឹងមូលហេតុប្រសព្វនៃភាពបដិលោម ដែលបានកំណត់។

អនុសាសន៍សម្រាប់ IFC/MIGA ធ្វើការពិចារណា ក្នុងការបង្កើតផែនការសកម្មភាពគ្រប់គ្រង (MAP) ទាក់ទង នឹងការដោះស្រាយភាពបដិលោមនៅកម្រិតគម្រោង ឬអនុគម្រោង និងគ្រោះថ្នាក់ដែលពាក់ព័ន្ធ និង/ឬជំហាន

⁵ គោលនយោបាយស៊ីអេអូ កថាខណ្ឌទី ១១២-១១៤
⁶ គោលនយោបាយស៊ីអេអូ កថាខណ្ឌទី ១១៥ និង ១១៧

ដែលចាំបាច់ ដើម្បីទប់ស្កាត់ភាពបដិលោមនាពេលអនាគត ដែលពាក់ព័ន្ធ នៅក្នុងកាលៈទេសៈនេះ។ ក្នុងករណី គម្រោង ដែលការចាកចេញរបស់ IFC/MIGA បានកើតឡើង អនុសាសន៍នឹងគិតគូរអំពីទំនាក់ទំនងនៃការចាក ចេញរបស់ IFC/MIGA នោះ។⁷

ភស្តុតាងដែលពាក់ព័ន្ធគ្រប់គ្រាន់ ត្រូវបានតម្រូវដើម្បីផ្តល់មូលដ្ឋានសមហេតុផលសម្រាប់បកគំហើញ និងសេចក្តី សន្និដ្ឋានអំពីភាពអនុលោមរបស់ស៊ីអេអូ។ ស៊ីអេអូនឹងវាយតម្លៃថាតើមានភស្តុតាងដែល IFC បានអនុវត្ត លក្ខខណ្ឌតម្រូវ E&S ដែលពាក់ព័ន្ធដែរឬទេ ដោយពិចារណាលើប្រភពព័ត៌មានដែលមាននៅពេលធ្វើការ សម្រេចចិត្ត ហើយនឹងបង្កើតបកគំហើញ និងការសន្និដ្ឋាន ដោយមានអត្ថប្រយោជន៍ដែលមិនអាចដឹងជាមុន នោះទេ។⁸

អ្នកជំនាញខាងក្រៅ

ដោយអនុវត្តតាមការអនុវត្តដែលបានចែង ស៊ីអេអូនឹងរួមបញ្ចូលអ្នកជំនាញខាងក្រៅម្នាក់ ឬច្រើននាក់ នៅក្នុងការ ស៊ើបអង្កេតនេះ និងពិចារណាលើលក្ខណៈសម្បត្តិដូចខាងក្រោម តាមភាពចាំបាច់៖

- ជំនាញ និងបទពិសោធន៍សំខាន់ៗក្នុងការវិនិយោគមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ហិរញ្ញវត្ថុប្រកបដោយទំនួលខុសត្រូវ និងស្តង់ដារការពារអ្នកប្រើប្រាស់ហិរញ្ញវត្ថុ
- ជំនាញសំខាន់លើសិទ្ធិដីធ្លី និងបញ្ហាដីធ្លីរបស់ជនជាតិដើមភាគតិចនៅកម្ពុជា
- ជំនាញសំខាន់ក្នុងការវាយតម្លៃសេដ្ឋកិច្ចសង្គម
- ចំណេះដឹងអំពីក្រុមជាតិពន្ធនិងជនជាតិដើមភាគតិចនៅកម្ពុជា
- ចំណេះដឹងអំពីក្របខណ្ឌនិយ័តកម្ម ការអនុវត្ត និងនីតិវិធីរបស់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា
- ចំណេះដឹងអំពីគោលនយោបាយ E&S ស្តង់ដារ និងនីតិវិធីរបស់ IFC ជាពិសេសគោលនយោបាយ និរន្តរភាព ស្តង់ដារសមិទ្ធកម្មទី១ (ការវាយតម្លៃ និងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន និង សង្គម) ស្តង់ដារសមិទ្ធកម្មទី៧ (ជនជាតិដើមភាគតិច) បញ្ជីជាតិចេញរបស់ IFC និងគោលនយោបាយ សិទ្ធិទទួលបានព័ត៌មាន
- បទពិសោធន៍ និងចំណេះដឹង ពាក់ព័ន្ធនឹងការស៊ើបអង្កេតអំពីភាពអនុលោម
- មានបទពិសោធន៍ក្នុងការគ្រប់គ្រង ដោះស្រាយ និងពិចារណាអំពីហានិភ័យនៃការគំរាមកំហែង និងការ សងសឹកចំពោះដើមបណ្តឹង
- បង្ហាញសមត្ថភាពក្នុងការវិភាគគោលនយោបាយ និងការអនុវត្ត និងបង្កើតសំណើសម្រាប់កំណែទម្រង់ នៅក្នុងបរិបទស្ថាប័នស្មុគស្មាញ និង
- ចេះភាសាខ្មែរ និងអង់គ្លេសស្ទាត់ជំនាញ។

⁷ គោលនយោបាយស៊ីអេអូ កថាខណ្ឌទី ១២០

⁸ គោលនយោបាយស៊ីអេអូ កថាខណ្ឌទី ១១៦-១១៧

លក្ខខណ្ឌយោង

របាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម៖ អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា ០៤, ប្រទេសកម្ពុជា

ការចុះត្រួតពិនិត្យ

ការចុះត្រួតពិនិត្យសហគមន៍របស់ដើមបណ្តឹង ត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងធ្វើឡើងក្នុងអំឡុងពេលស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោម ក៏ដូចជាទៅកាន់ការិយាល័យ និង/ឬសាខារបស់ធនាគារអេស៊ីលីដា អម្រឹត ធនាគារ ហត្ថា អិលអូអិលស៊ី ប្រាសាក់ និងធនាគារស្ថាបនា ផងដែរ។ សម្រាប់ការចុះត្រួតពិនិត្យបែបនេះ ក្រុមការងារផ្នែកសំណុំរឿងរបស់ស៊ីអេសអូ អ្នកជំនាញខាងក្រៅ និងអ្នកបកប្រែ នឹងត្រូវបានរំពឹងថានឹងចូលរួម។ ការសម្ភាសន៍ជាមួយមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធនៃ MEF, MIFA, North Haven Thai និង Advans ក៏ត្រូវបានរំពឹងទុកផងដែរ។

កាលវិភាគស៊ើបអង្កេតអំពីភាពអនុលោម រយៈពេល និងលក្ខខណ្ឌតម្រូវក្នុងការរាយការណ៍

យោងតាមគោលនយោបាយស៊ីអេសអូ⁹ សេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតនឹងត្រូវបញ្ចប់ក្នុងរយៈពេលមួយឆ្នាំបន្ទាប់ពីមានការលាតត្រដាងរបាយការណ៍វាយតម្លៃ។¹⁰ សេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោមសម្រាប់សំណុំរឿងនេះ នឹងត្រូវបញ្ជូនទៅកាន់គណៈគ្រប់គ្រង IFC ដើម្បីត្រួតពិនិត្យ និងផ្តល់យោបល់ជាក់ស្តែង។ គណៈគ្រប់គ្រងអាចចែករំលែកសេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍នេះជាមួយអតិថិជន ដោយមានលក្ខខណ្ឌថា ត្រូវមានវិធានការសមស្រប ដើម្បីការពារភាពសម្ងាត់នៃសេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍នេះ មុនពេលលាតត្រដាងជាសាធារណៈ។¹¹ IFC នឹងមានរយៈពេល ២០ ថ្ងៃធ្វើការ ដើម្បីផ្តល់យោបល់ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ។

ទន្ទឹមនឹងនោះ សេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតនឹងត្រូវបញ្ជូនទៅកាន់ដើមបណ្តឹង ដើម្បីត្រួតពិនិត្យ និងផ្តល់យោបល់ជាក់ស្តែង ក្នុងលក្ខខណ្ឌដែលមានវិធានការសមស្របដើម្បីការពារភាពសម្ងាត់នៃសេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍នេះ មុនពេលលាតត្រដាងជាសាធារណៈ។ ប្រសិនបើគ្មានវិធានការរក្សាភាពសម្ងាត់ទេនោះ ដើមបណ្តឹងយ៉ាងហោចណាស់ នឹងទទួលបានសេចក្តីព្រាងតារាងរបកគំហើញនៃការស៊ើបអង្កេត ដើម្បីត្រួតពិនិត្យ និងផ្តល់យោបល់ជាក់ស្តែង និងជាប្រភពព័ត៌មាន ដើម្បីជូនដំណឹងអំពីការពិគ្រោះយោបល់នាពេលអនាគតលើផែនការសកម្មភាពគ្រប់គ្រង (MAP) IFC ណាមួយ។¹²

បន្ទាប់ពីទទួលបានយោបល់លើសេចក្តីព្រាងការពិគ្រោះយោបល់ពី IFC និងដើមបណ្តឹងរួចរាល់ហើយ ស៊ីអេសអូនឹងបញ្ចប់របាយការណ៍ស៊ើបអង្កេត។ របាយការណ៍ចុងក្រោយនឹងត្រូវដាក់ជូនគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់របស់ IFC និងបញ្ជូនទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល សម្រាប់ជាព័ត៌មាន។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំមានការបញ្ចូលវិចារណកថាលើខ្លឹមសារនៃរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតភាពអនុលោមរបស់ស៊ីអេសអូនោះទេ។ នៅពេលដែលរបាយការណ៍

⁹ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១២១

¹⁰ ជាវិធានការបណ្តោះអាសន្នចំពោះការអនុវត្តខ្សែបន្ទាត់ពេលវេលានៃគោលនយោបាយស៊ីអេសអូ នៅ FY២៤ ស៊ីអេសអូនឹងបញ្ចប់សេចក្តីព្រាងការស៊ើបអង្កេតអំពីភាពអនុលោម ក្នុងរយៈពេល ១៨ខែ បន្ទាប់ពីបានលាតត្រដាងរបាយការណ៍វាយតម្លៃ។

¹¹ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១២២

¹² គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១២៤-១២៥

លក្ខខណ្ឌយោង

របាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម៖ អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា ០៤, ប្រទេសកម្ពុជា

ស៊ីបអង្កេតត្រូវបានដាក់ជូនគណៈគ្រប់គ្រង IFC ជាផ្លូវការ និងបានបញ្ជូនទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ស៊ីអេសអូនឹងជូនដំណឹងដល់សាធារណជន នៅលើវេបសាយរបស់ខ្លួន អំពីការបញ្ចប់ការស៊ីបអង្កេត។¹³

បន្ទាប់ពីមានការដាក់ជូនលើកចុងក្រោយរបស់ស៊ីអេសអូ នូវរបាយការណ៍ស៊ីបអង្កេតអំពីភាពអនុលោម ទៅកាន់ IFC គណៈគ្រប់គ្រង IFC មានរយៈពេល ៥០ ថ្ងៃធ្វើការ ដើម្បីដាក់ជូនរបាយការណ៍គ្រប់គ្រងទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដើម្បីពិចារណា។ របាយការណ៍គ្រប់គ្រង ត្រូវតែរួមបញ្ចូល MAP ដើម្បីទទួលបានការអនុម័តពីក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។ MAP មានវិធានការដោះស្រាយ ដែលបានកំណត់ពេលវេលា ដែល IFC ស្នើឡើង ក្នុងគោលបំណងដោះស្រាយរកគំហើញរបស់ស៊ីអេសអូ អំពីភាពបដិលោម និងគ្រោះថ្នាក់ដែលពាក់ព័ន្ធ។ IFC ត្រូវតែពិគ្រោះយោបល់ជាមួយដើមបណ្តឹង និងអតិថិជន ក្នុងអំឡុងពេលដំណើរការរៀបចំ MAP របស់ខ្លួន ហើយរបាយការណ៍គ្រប់គ្រងក៏ត្រូវតែរួមបញ្ចូលការឆ្លើយតបយ៉ាងសមហេតុផលចំពោះរកគំហើញ ឬអនុសាសន៍របស់ស៊ីអេសអូ ទាក់ទងនឹងភាពបដិលោម ឬគ្រោះថ្នាក់ដែលពាក់ព័ន្ធ ដែល IFC មិនអាចដោះស្រាយបាន នៅក្នុង MAP។¹⁴

ស៊ីអេសអូនឹងផ្តល់យោបល់អំពី MAP ដែលត្រូវបានស្នើឡើង ទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ហើយដើមបណ្តឹងអាចដាក់សេចក្តីថ្លែងការណ៍ទៅកាន់ស៊ីអេសអូ នៅលើ MAP ដែលត្រូវបានស្នើឡើង និងភាពគ្រប់គ្រាន់នៃការពិគ្រោះយោបល់ ដើម្បីបញ្ជូនទៅកាន់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។¹⁵ នៅពេលមានការអនុម័តពីក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅលើ MAP របាយការណ៍ស៊ីបអង្កេតភាពអនុលោម របាយការណ៍គ្រប់គ្រង និង MAP នឹងត្រូវបានបោះពុម្ពផ្សាយនៅលើវេបសាយរបស់ស៊ីអេសអូ។¹⁶

¹³ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១២៣ ១២៧-១២៩

¹⁴ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១៣០-១៣២ ១៣៤

¹⁵ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១៣៥

¹⁶ គោលនយោបាយស៊ីអេសអូ កថាខណ្ឌទី ១៣៨។

លក្ខខណ្ឌយោង

របាយការណ៍វាយតម្លៃភាពអនុលោម៖ អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា ០៤, ប្រទេសកម្ពុជា